
گروه سخت اميدها در هانگژو

قرعه كشي مسابقات 

هندبال، واليبال و فوتبال 

بازي هاي آسيايي انجام شد

قرعه كشي سه رشته تيمي بازي هاي آسيايي 2022 انجام شد و 

اشرف رامين 
تيم هاي ملي فوتبال، واليبال و هندبال حريفان خود را شناختند.       بازتاب

واليبال و هندبال ايران جايگاه خوبي در بين تيم هاي آس��يايي 
دارند و در مرحله گروهي كار چندان سختي پيش روي آنها نخواهد بود، اما شرايط تيم زير 23 

سال فوتبال كاملًا متفاوت است. 
اميدهاي فوتبال ايران پس از ماه ها بلاتكليفي كار خود را با حضور رضا عنايتي آغاز كردند و اميدوارند 
پرقدرت در بازي هاي هانگژو ظاهر ش��وند. اين بازي ها از اول مهرماه رسماً شروع می شود، اما مثل 
هميشه مسابقات فوتبال زودتر )از 28 شهريور( آغاز خواهد شد. مسابقات اين رشته در شش گروه؛ 
پنج گروه چهار تيمي و يك گروه سه تيمي انجام خواهد شد. براساس قرعه كشي، اميدهاي فوتبال 
كشورمان در گروه دوم با تيم هاي عربستان، ويتنام و مغولستان همگروه شده اند. تيم اميد كه مدت 
كوتاهي است تشكيل شده، كادر فني جديدش كار خود را آغاز كرده و يك اردوي برون مرزي را نيز 
پشت  سر گذاشته است، قطعاً در مصاف عربستان كار دشواري خواهد داشت. ضمن  اينكه ويتنام نيز 
يكي از تيم هاي شرق آسياست كه در رده هاي پايه پيشرفت قابل توجهي داشته است. با اين تفاسير 
عنايتي از هم اكنون بايد برنامه ويژه اي براي شاگردانش تدارك ببيند و فدراسيون فوتبال هم به فكر 
پيدا كردن بازي تداركاتي باشد. تيم واليبال اما دغدغه اي براي مرحله ابتدايي ندارد. كميته برگزاري 
بازي هاي هانگژو، قرعه كش��ي اين رش��ته را نيز برگزار كرد و بازي هاي واليبال همانند فوتبال 28 
شهريور آغاز می شود. واليباليست هاي ايران در گروه B، نپال و بحرين را پيش رو دارند، حريفاني كه 
نمي توانند تيم عطايي را به دردسر بيندازند. اين در حالي است كه تيم ملي واليبال پيش از حضور در 
هانگژو بايد در رقابت هاي قهرماني آسيا شركت كند. اين رقابت ها 28 مردادماه در اروميه آغاز خواهد 
شد و فعلًا تمام تمركز عطايي روی موفقيت در قهرماني آسياست. از طرفي عملكرد ضعيف تيم ملي 
در ليگ ملت ها حواشي زيادي را به همراه داشت و حتي بحث تغييرات اساسي در كادرفني نيز مطرح 
شد. تغيير سرپرست يكي از اين موارد بوده و هنوز هم فدراسيون قصد تقويت تيم ملي را دارد. در رشته 
هندبال نيز عربستان يكي از حريفان ماست. سرانجام حضور تيم ملي هندبال مردان در بازي هاي 
هانگژو قطعي ش��د. حال آنكه تا قبل از اين قرار بود تيم ملي هندبال زنان نيز در اين بازي ها حضور 
داشته باشد، اما نگاه كيفي گرايي و تلاش براي كاهش نفرات اعزامي باعث شد بانوان موفق هندبال 
فرصت حضور در هانگژو را به دست نياورند. اين تصميم در شرايطي گرفته شده كه تيم هندبال زنان 

نتايج درخشاني را كسب كرده و سهميه جهاني را نيز به دست آورده است!

حريفانی از آسيای مرکزی در مسير جام جهاني
قرعه كش��ي مرحله دوم مقدماتي رقابت هاي جام جهاني 2026 

حامد قهرمانی
امريكا، كانادا و مكزيك و همچنين جام ملت هاي آس��يا 2027       خبر

عربس��تان برگزار ش��د و تيم ها، حريفان خ��ود را در اين دور از 
پيكارها ش��ناختند. تيم ها در 9 گروه چهار تيمي به صورت رفت و برگشت به مصاف يكديگر 
مي روند. تيم ملي ايران در گروه E اين پيكارها بايد به مصاف تيم هاي ازبكستان، تركمنستان 
و برنده ديدار هنگ كنگ و بوتان برود. گروهي نه چندان سخت كه مي توان از همين حالا صعود 
شاگردان قلعه نويي از آن به جام ملت ها را پيش بيني كرد، اما كار اصلي ايران از مرحله سوم آغاز 
مي شود. در نهايت و در 22 خرداد 1403 با اتمام بازي هاي اين مرحله، تيم هاي اول و دوم اين 
9 گروه راهي دور سوم مرحله مقدماتي جام جهاني مي شوند. يعني در كل 18 تيم به دور بعد 
مي روند كه اين تيم ها به صورت خودكار جواز حضور در مسابقات جام ملت هاي آسيا 2027 

عربستان را نيز به دست مي آورند. 
در مرحله س��وم مقدماتي جام جهاني، 18 تيمي كه از دور قبل صعود كرده اند، براساس قرعه كشي 
كه برگزار خواهد شد به سه گروه شش تيمي تقسيم مي شوند، يعني هر تيم بايد 10 بازي با حريفان 
برگزار كند كه طبيعتاً مسابقات به صورت رفت و برگشت خواهد بود كه از پنجم سپتامبر 2024 )15 

شهريور 1403( آغاز می شود و در تاريخ 10 ژوئن 2025 )20 خرداد 1404( به پايان مي رسد. 
از اين سه گروه ش��ش تيمي، تيم هاي اول و دوم )يعني در مجموع شش كشور( به صورت مستقيم 
راهي جام جهاني 2026 خواهند شد كه به ميزباني امريكا، كانادا و مكزيك برگزار مي شود. تيم هاي 
سوم و چهارم نيز بايد راهي مرحله چهارم مقدماتي شوند و تيم هاي پنجم و ششم نيز از دور پيكارها 
حذف خواهند ش��د. در مرحله چهارم مقدماتي جام جهاني، تيم هاي سوم و چهارم اين سه گروهی 
كه ذكر شد )يعني شش كشور ديگر( در دو گروه سه تيمي تقس��يم مي شوند كه بازي ها به صورت 

تك مسابقه و در زمين بي طرف برگزار مي شود. 
صدرنشينان اين دو گروه نيز به صورت مستقيم راهي جام جهاني مي شوند كه تا اينجا سهميه آسيا 
به هشت كشور مي رسد، يعني شش تيم از مرحله سوم مقدماتي و دو تيم از دور چهارم مقدماتي. 
در مرحله پنجم مقدماتي جام جهاني، تيم هايي كه در دور چهارم در گروه هايش��ان دوم شده اند، 
در جدال تك مس��ابقه به مصاف هم مي روند و تيم برنده به عنوان نماينده آسيا راهي ديدار پلي آف 
با قاره ديگري مي شود. هنوز فرمت اين ديدار اعلام نشده و قرار است ژوئن 2023 از طريق فيفا در 

اين خصوص اطلاع رساني شود.

صحبت ه�اي حمايت�ي و برگ�زاري جلس�ه با 
سرمربي نيز نتوانست اعتصاب استقلالي ها را 
بش�كند. بعد از مصاحبه انتقادي جواد نكونام 
و پست مش�ترك بازيكنان، علي  خطير تلاش 
كرد آرام�ش را ب�ه اردوگاه آبي ه�ا بازگرداند، 
ام�ا در فاصله ي�ك هفت�ه مانده به نخس�تين 
بازي اس�تقلال در فصل جديد ليگ برتر هنوز 
خبري از ش�روع مجدد تمرينات نش�ده است!
وخامت اوضاع اس��تقلال هر روز بيشتر مي شود و 
علاوه  بر اينكه باشگاه در فصل نقل وانتقالات ضعيف 
ظاهر شده است، مش��كلات مالي و عدم پرداخت 
مطالب��ات اعضاي تيم باعث ش��ده آبي ه��ا از دوم 
مردادماه دست به اعتصاب بزنند و تمرين نكنند. 
حال آنكه روز جمعه استقلال در اولين ديدار فصل 

بايد مقابل صنعت نفت آبادان صف آرايي كند. 
   اختلاف جدي

جواد نكونام با تندتري��ن لحن ممكن از مديريت 
باش��گاه انتقاد كرد و نداش��تن فعالي��ت كارآمد 
در بازار نق��ل  و انتقالات را عام��ل اصلي ناكامي 
احتمالي استقلال در فصل پيش رو خواند. از سوي 
ديگر بازيكنان نيز در اقدامي هماهنگ با انتشار 
پس��تي مش��ترك از دريافت نكردن دستمزد در 
هشت ماه گذشته گلايه كردند و رسماً دست به 
اعتصاب زدند. آشفته بازار آبي ها نگراني هواداران 
و پيشكس��وتان تيم را به همراه داشته  است. روز 
چهارش��نبه تعدادي از هواداران دوب��اره مقابل 
ساختمان باشگاه تجمع و در بنرهايشان مديران 

باشگاه را خائن و آدم فروش خطاب كردند. 
البته اين همه مشكل نيست؛ اختلاف نظر جدي 
نكون��ام با علي خطي��ر، سرپرس��ت مديرعاملي 
باش��گاه نيز مزيد بر علت شده اس��ت. از آنجا كه 
نكونام انتخاب حجت كريمي بوده، گفته مي شود 

اين دو نفر در مورد مسائل مختلف دچار اختلاف 
شده اند و اين مسئله شايد سرانجامي جز استعفاي 
نكو نداش��ته باشد. همچنين نداش��تن اسپانسر 
و مش��كلات مالي دس��ت تيم را در پوست گردو 
گذاشته و عملاً ديگر فرصتي براي جذب بازيكنان 

جديد باقي نمانده است. 
   نتايج مثبت

قرار بود عصر چهارشنبه جلسه اي با مديران پيشين 
باشگاه، پيشكسوتان، خطير و نكونام برگزار شود، 
اما قديمي هاي اس��تقلال هرچه در هتل المپيك 
منتظر ماندند خب��ري از سرپرس��ت مديرعاملي 
و س��رمربي نش��د. پس از آن بود كه خبر رس��يد 
نشستي سه جانبه با حضور خطير، نكونام و فرشيد 
سميعي يكي از اعضاي هيئت مديره استقلال در 
كمپ مرحوم حجازي برگزار شده و اتفاقاً نتايج آن 
جلسه طولاني هم مثبت بوده است. گويا نكونام در 
اين نشست مباحث زيادي را در مورد وضعيت اين 
روزهاي تيمش مطرح كرده و خطير هم به عنوان 
نفر اول باشگاه قول مساعد به سرمربي داده است. 

   حق با نكوست
سرپرست مديرعاملي در نخستين اظهارنظرش 
همه عوامل را به آرامش دعوت كرد. علي خطير 
از همه بازيكناني كه در اين مدت بدون دريافت 
پول بازي كرده اند، تشكر كرد و حق را به سرمربي 
داد: »جواد نكونام هر حرفي مي زند، بدون شك 
از سر دلسوزي است. ناراحتي او را درك مي كنم. 
به هر حال نكونام به عنوان سرمربي تيم، خودش 
را در قبال بازيك��ن و هوادار مس��ئول مي داند و 
همين مسئله باعث مي ش��ود گاهي اوقات تحت 
فشار قرار بگيرد. در اين ش��رايط اولين كاري كه 
باشگاه و هواداران بايد انجام دهند كم كردن اين 

فشار است.«

   حتي اگر چهاردهم شويم
خطير بر حمايت بي چون و چرا از س��رمربي تأكيد 
كرده اس��ت: »انتخاب نكونام به عنوان س��رمربي 
خواس��ته هواداران بوده و اطمينان دارم هواداران 
استقلال به جواد نكونام فرصت مي دهند تا با آرامش 
تيم ايده آل خود را بسازد. در جلسه اي كه با نكونام 
داشتم، به او گفتم حتي اگر استقلال چهاردهم شود، 
من به قيمت حراج اعتبار خودم از او حمايت خواهم 
كرد. الان هم تأكيد مي كنم استقلال هر نتيجه اي 
بگيرد از برنامه ها و اهداف جواد نكونام براي ساختن 
استقلال رؤيايي و ايده آل حمايت مي كنم، چون با 
نكونام يك برنامه سه ساله داريم. هواداران استقلال 
حتماً بهتر از من مي دانند كه براي داشتن يك تيم 
رؤيايي بايد صبور بود. تيم رؤيايي خريدني نيست، 
بلكه ساختني است و ما بايد به جواد نكونام اعتماد 

كنيم كه تيم رؤيايي خودش را بسازد.«
   ژن قهرماني

سرپرست مديرعاملي مدعي شد نكونام ژن قهرماني 
دارد: »جواد نكونام ژن قهرماني دارد و حتي با دست 
خالي هم تيم را براي قهرماني آم��اده مي كند، اما 
توقع ما از استقلال بايد اندازه داشته هايمان باشد. 
متأسفانه در حال حاضر به دليل مشكلات مالي و 
تعهدهايي كه از سال قبل ايجاد شده و بدهي هايي 
كه از فصل گذشته باقي مانده، امكان رقابت مالي 
با تيم ه��اي مدعي قهرماني را نداري��م. نمي توانيم 
800هزار يورو براي رضايتنامه يك بازيكن بپردازيم، 
همين حالا براي ثبت قرارداد بازيكنانمان با مشكل 
مواجه هستيم. برخي دوس��تان به من مي گويند 
وقتي بقيه تيم ها س��قف قرارداد را رد كرده اند، تو 
هم به س��قف قرارداد توجه نكن، اما اعتقاد من بر 
اين است كه بايد به قانون احترام بگذاريم. بازيكنان 
استقلال هش��ت ماه بدون پول براي اين تيم بازي 

كردند و برادري خود را به اثبات رساندند. به جاي 
آنكه يك استوري آنها را ببينم و دلخور شوم، هشت 
ماه صبوري آنها را مي بينم و از يكايك بازيكنان بابت 

صبر و تحمل شان تشكر مي كنم.«
   اقساط معوقه مرغوبكار

عليرضا خاني هم تلاش كرده جو اس��تقلال را آرام 
كند. اين عضو هيئت مديره علاوه  بر اينكه از جذب 
يك اسپانسر حرف زده، صحبت هاي نگران كننده اي 
هم در خصوص واگذاري مجموع��ه مرغوبكار  زده 
اس��ت:  »ابتدا هوادار هستم و س��پس عضو هيئت 
مديره. از طرفداران نكونام هس��تم، به اين باشگاه 
عرق دارم و دوست دارم اول شود، نه چهارم و پنجم. 
دغدغه من تأمين منابع مالي است، نه اسپانسري؛ 
اينكه بتوانيم تس��هيلات مالي بگيري��م تا بتوانيم 
به موقع حق��وق بازيكنان، كادر فن��ي و طلبكاران 
را بدهيم تا خداي ناكرده دچار مش��كل نش��ويم. 
قرادادهايي داريم كه دو سال پيش بسته شده، اما 
الان براي باشگاه به چالش تبديل شده اند. ماليات 
حس��اب من را مي بندد، بيمه از حس��اب من پول 
برمي دارد و اين مش��كلات اداري است و ربطي به 
شخص خاصي ندارد. به ما قول داده شده كه بحث 
منابع مالي تأمين و حساب هاي بانكي ما باز شود، 
مي توانيم ب��ه تعهداتمان به بازيكن��ان و كادر فني 
عمل كنيم. وقتي اسپانسر مشخص شود، تكليف 
معارفه و تبليغ روي پيراهن را مش��خص خواهيم 
ك��رد. مجموعه مرغوب��كار در رهن بانك اس��ت و 
اقساط ما پرداخت نشده اس��ت. ماهانه 8 ميليارد 
و 600 ميليون قسط آن است و بايد فكري كنيم تا 
باشگاه مرغوبكار از رهن بانك خارج شود. يك بخش 
از آن مجموعه در قراردادي 10 س��اله واگذار شده 
و دوس��تان حقوقي ما پيگير آن هستند كه ببينند 

دقيقاً چه اتفاقي افتاده است.«
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فريدون حسن

حامد قهرماني

اسماعيل بيگي؛ پارسال محروم، امسال معاون! 

شوخي اش هم قشنگ نيست
در ايام تعطيل و سكوت خبري شنيدن برخي اخبار دود از سر آدم بلند 
مي كند. اصلًا چرا راه دور برويم، همين پنج شنبه بود كه خبر انتصاب 
عباس اسماعيل بيگي به عنوان معاون باشگاه پرسپوليس باعث شد روي 
سر تمام هواداران پرسپوليس و علاقه مندان به فوتبال شاخ سبز شود. 

هرچند كه باشگاه پرسپوليس هنوز هيچ واكنشي به صحت و سقم اين 
خبر نشان نداده، اما حتي شوخي بودن اين خبر هم قشنگ نيست چه 
برسد به اينكه مورد تأييد باش��گاه هم واقع شود كه در آن صورت بايد 
گفت واي به حال پرس��پوليس و مديريت رضا دوريش بر اين تيم كه 
چنين چهره اي به عنوان معاون باش��گاه برگزيده مي شود. سمتي كه 
تا همين چند هفته قبل محمد محمدي، دروازه بان س��ابق سرخ ها و 
تيم ملي عهده دار آن بود، يك چهره مقبول و بااخلاق. اما حالا و به شرط 
صحت اين خبر معاونت يكي از بزرگ ترين و پرهوادار ترين باشگاه هاي 
ايران و آسيا برعهده كسي گذاشته شده كه سال گذشته حتي از حضور 
در ورزشگاه ها هم محروم ش��ده بود. اس��ماعيل بيگي سال گذشته با 
حكم كميته اخلاق فدراسيون فوتبال از حضور در تمامی ورزشگاه ها 
و اماكن مرتبط با فوتبال، فوتس��ال و فوتبال ساحلي محروم و محكوم 
ش��ده بود. اين فرد براي اغلب هواداران فوتبال چهره اي شناخته  شده 
است، به همين دليل هم انتشار خبر معاونت او در باشگاه پرسپوليس 
باعث تعجب همگان شده اس��ت. پيش از اين قرار گرفتن نام اين ليدر 
و سرگروه تماش��اگران به عنوان منشي مجمع پرسپوليس، بحث هاي 
زيادي را ايجاد كرده بود، اما حالا ادعا شده كه او حكم معاونت باشگاه 

را دريافت كرده است!
اينكه رضا درويش و باشگاه پرسپوليس در اسماعيل بيگي چه ويژگي 
ش��اخصي ديده اند كه حتي او را به عنوان منش��ي مجمع پرسپوليس 
برگزيده اند، جاي سؤال داشت و حالا اين سؤال با انتشار خبر معاونت 
يك ليدر در باشگاه بزرگ پرسپوليس جدي تر از هميشه مطرح می شود. 
مگر در پرسپوليس قحط الرجال اس��ت كه معاونت آن به چنين كسي 
واگذار شود؟ انتخاب يك بوقچي به معاونت باشگاهي كه سابقه دهها 
قهرماني و افتخار و دهها پيشكس��وت و ستاره سرشناس به خود ديده 
بدون ترديد نوعي توهين آش��كار به هواداران، قهرمانان و چهره هاي 

مشهور فوتبال كشور است. 
خبري كه همانطور كه عنوان شد حتي شوخي آن هم قشنگ نيست و 
به نظر مي رسد باشگاه پرسپوليس بايد خيلي زود و پيش از ايجاد يك 

حاشيه خودساخته به آن واكنش نشان دهد. 

شوك به وزنه برداري پيش از بازي هاي آسيايي

 نصيرشلال: اميدوارم 
تجديدنظر کنند

رشته وزنه برداري همواره به عنوان يكي از اميدهاي كسب مدال براي 
ايران در مس��ابقات المپيك و بازي هاي آس��يايي مطرح بوده و هست. 
وزنه برداران شايسته كشورمان در طول س��ال هاي گذشته گره از كار 
كاروان ايران گشوده اند و باعث ارتقای جايگاه ايران در رده بندي نهايي 

بازي هاي آسيايي و حتي المپيك شده اند. 
با اين وجود در فاصله كمتر از دو ماه تا آغاز بازي هاي آس��يايي هانگژو، 
انتشار خبر كاهش سهميه وزنه برداري براي شركت در اين مسابقات مهم 
واكنش هاي زيادي را به همراه داشته است، واكنش هايي كه طبيعي هم 
به نظر مي رسد، چراكه اين كاهش سهميه به صورت مستقيم در ميزان 
مدال آوري كاروان ايران در هانگژو مؤثر خواهد بود. البته بايد منتظر ماند 
و ديد كه اين تصميم مسئولان كميته ملي المپيك نهايي مي شود يا نه، 
چراكه حتي اگر ن��گاه آنها به اعزام ها نگاه كيفي هم باش��د، وزنه برداران 
شايسته كش��ورمان همگي از جمله ورزشكاراني هس��تند كه مي توانند 
شانس كسب مدال باش��ند و كاهش سهميه اين رش��ته منطقي به نظر 
نمي رس��د و باعث كاهش ميزان مدال آوري ايران مي شود. موضوعي كه 
در تقابل كامل با برنامه اعزام كيفي كاروان ايران به هانگژوس��ت. نگاهي 
به ليست بلندبالاي مسئولان اعزامي به هانگژو ثابت مي كند كه مي توان 
برخي از مس��افران بي فايده كاروان را كم كرد تا حداقل تيم وزنه برداري 
به صورت كامل راهي بازي هاي آسيايي شود. سرمربي تيم ملي وزنه برداري 
ايران اولين كسي بود كه نس��بت به اين موضوع واكنش نشان داد و ابراز 

اميدواري كرد مسئولان نسبت به آن تجديدنظر كنند. 
نواب نصيرشلال كه شاگردانش در مسابقات جهاني و چند رقابت بين المللي 
عملكرد قابل قبولي از خود به نمايش گذاشتند، اميدوار بود كه در هانگژو 
با تمام قدرت حاضر شود، اما با چنين تصميمي روبه رو شده است. سرمربي 
تيم ملي مي گويد: »اين كار از نظر من واقعاً اشتباه است و وزنه برداري اين 
پتانسيل را دارد كه هميشه عنوان دار باشد. وزنه برداري در بازي هاي آسيايي 
و المپيك مدال آور بوده است. اكنون هم تيم خوبي داريم و انتظار ما اين است 
كه سهميه وزنه برداري كم نشود و همه افرادي كه شايستگي دارند، اعزام 
شوند.« نصيرشلال در ادامه به ايسنا می گويد: »اگر سهميه ها كم شود، كار 
ما براي چيدمان تيم سخت می شود. اميدوارم مسئولان تجديدنظر كنند و 

سهميه وزنه برداري همان هفت نفر باقي بماند.«
س��رمربي تيم ملي در مورد تعيين نفرات اعزامي به بازي هاي آسيايي 
می افزايد: »ليس��ت 13 نفره اعلام كرديم و نزدي��ك بازي ها با توجه به 
آمادگي بچه ها نفرات را مشخص مي كنيم.« نصيرشلال در پاسخ به اين 
پرسش كه تيم ملي بزرگسالان قرار است با تركيب 10 نفره به قهرماني 
جهان 2023 عربستان اعزام شود يا خير، تأكيد می كند: »هفت نفر را 
داريم كه به دنبال كسب سهميه المپيك هستند و بايد در اين چرخه 
باشند. فكر مي كنم اعزام هفت نفر با 10 نفر خيلي تفاوتی نداشته باشد، 

از اين رو سعي مي كنيم تيم را كامل اعزام كنيم.«

دنيا حيدري

ورزش بلاتكليف يك تصميم
تأييد و تكذيب های ماندن و رفتن حميد سجادی وزير ورزش و جوانان 
اين روزها تبديل به حاش��يه اصلی ورزش شده اس��ت. خبرهايی كه 

سرانجام با انتشار خبر استعفای سجادی جدی تر از هميشه شد.
هرچند پولادگر در مراسمي كه براي عزاداري سالار شهيدان برگزار شده 
بود در پاسخ به استعفاي وزير، سجادي را نشان داده بود كه يعني اگر استعفا 
داده اينجا چه مي كند؟! اين بار اما با وجود آنكه سجادي هم تأكيد داشت 
همچنان سنگر را حفظ كرده، استعفاي وزير ورزش براي دومين مرتبه در 
طول خدمتش به رئيس دولت تحويل داده ش��ده بود، استعفايي كه حالا 
منتظر تأييد رئيس جمهور است. حاشيه هايي كه حول وزير ورزش چرخ 
مي خورد و انتقادهاي بي پايان از سجادي و همچنين شاكي بودن مجلس 
از عملكرد ضعيف او اين تصور را ايجاد كرده بود كه دولت در تعطيلات آخر 
هفته گذشته با استعفاي وزير ورزش موافقت خواهد كرد تا كمترين بازتاب 
خبري را به دنبال داشته باشد. با وجود اين تعطيلات نيز به پايان رسيد و 
خبري از واكنش رئيس دولت به استعفاي سجادي نشد تا ورزش همچنان 
بلاتكليف باشد، آن هم در شرايطي كه با توجه به در پيش بودن بازي هاي 
آسيايي تكليف ورزش كشور بايد هرچه سريع تر روشن شود و هرگونه تعلل 

در اين راستا به ضرر ورزش تمام خواهد شد. 
هرچند سجادي همچنان در رأس امور است و خوب يا بد وظايفش را چون 
گذش��ته انجام مي دهد، با اين وجود نمي توان منكر اين واقعيت شد كه 
ورزش ماه هاست كه بلاتكليف روشن شدن وضعيت سجادي است. وزيري 
كه مجلس از مدت ها قبل خود را آماده احضار و استيضاح او كرده و تا امروز 
هم اگر سكوت اختيار كرده و دست نگه داشته تنها به دليل وعده اي است 
كه دولت براي كنار گذاشتن سجادی داده است. با اين حال به نظر مي رسد 
دولت هنوز به جمع بندي لازم برای پذيرفتن استعفاي سجادي و معرفي 
سرپرست جديد جهت اداره ورزش كشور نرسيده كه اگر رسيده بود براي 
خاتمه دادن به انتقادها هم كه شده هرچه زودتر در خصوص كناره گيري 

سجادي و معرفي سرپرست جديد اقدام مي كرد. 
مسئله نگران كننده، زماني اس��ت كه در اين بين هدر مي رود. ترديدي 
نيست كه پروسه معرفي سرپرس��ت تا زمان انتخاب وزير جديدي كه 
بتواند از نماينده ه��اي مردم در خانه ملت رأي مثبت بگيرد، نه س��اده 
است و نه كوتاه و اين يعني ورزش بايد زمان زيادي را با بلاتكيفي سپري 
كند، درست مثل چند ماه گذشته كه قرار به كنار رفتن وزير ورزش بود، 
اما بعد از گذشت چهار ماه همچنان سجادي وزير ورزش است. وزيري 
كه عملكرد او با انتقادهاي زيادي از سوي اصحاب رسانه، مجلس و حتي 
مردم مواجه است، اما نه وضعيت جسماني، نه عملكرد انتقادآميزي كه 
داشته و نه حتي اولتيماتوم مجلس نتوانسته دولت را مجاب به پذيرش 
استعفاي او كند و دود اين تعلل بي ترديد به چشم ورزش كشور خواهد 
رفت، خصوصاً كه ورزش كشور رويدادهاي حائز اهميتي چون بازي هاي 
آسيايي را در پيش دارد و ايجاد تغييرات احتمالي در اين راستا بي تأثير 
نخواهد بود. اما بايد ديد اين مهم مي تواند نظر دولت را براي روشن شدن 
هرچه زودتر تكليف ورزش كشور به خود جلب كند يا همچنان ورزش 

بايد كج دار و مريز با سجادي و منتقدانش ادامه دهد!

قرار ب��ود عبدالله ويس��ي جمعه آين��ده در رويارويي با ش��اگردان 
نكونام از پديده جوان تيمش رونمايي كند. محمدرضا عجمي پور، 
جديدترين صيد س��رمربي جوان نفت آبادان بود كه سابقه خوبي 
در كشف استعدادهاي خوزس��تان دارد. بازيكن جواني كه به دليل 
درخشش در تيم هاي پايه نظر عبدالله ويسي را به خود جلب كرد و 
توانست به تمرينات بزرگسالان نفت آبادان ملحق شود، اما عجل به 
عجمي پور كه به زعم ويسي سبك بازي اش مانند مهدي قائدي بود 
و مي توانست پديده آينده فوتبال ايران باشد، فرصت نداد و به دليل 

تصادف با موتور حوالي ساعت يك بامداد پنج شنبه فوت كرد.

پديده اي که شكوفا نشده پرپر شد

تيم ملي بس��كتبال ايران در دومين ديدار تداركاتي خود در لبنان 
تن به شكست داد. ش��اگردان هاكان دمير كه براي برپايي اردوي 
تداركاتي راهي لبنان ش��دند، برگزاري دو دي��دار تداركاتي با تيم 
ميزبان را نيز در برنامه داشتند. بازي هايي كه هر دو با شكست تيم 
ايران همراه بود. تيم ملي بس��كتبال ايران كه در نخس��تين ديدار 
تداركاتي خود در اردوي لبنان با تيم ملي ميزبان به شكست 73 بر 
66 تن داده بود، دومين بازي خود را نيز با حساب 81 بر 77 به پايان 
برد تا در هر دو بازي به عنوان تيم بازنده ميدان را ترك كرده باشد. 
البته هاكان دمير در اي��ن اردوي تداركاتي همه نف��رات خود را به 
همراه ندارد و ارسلان كاظمي و حامد حدادي، دو مهره اصلي تيم به 
دليل مصدوميت شرايط حضور در اردوي لبنان را پيدا نكردند، با اين 
حال نتايج كسب شده اصلًا جالب توجه نبود. اين اما آخرين اردوي 
تداركاتي تيم ملي بسكتبال ايران نيست و شاگردان دمير قرار است 
اردوي بعدي خود را در روسيه برگزار كنند تا با آمادگي كامل راهي 

جام جهاني و همچنين بازي هاي آسيايي شوند.

قبول شكست در دومين بازي تدارکاتي

پيش فصل تيره آبی ها

اعتصاب 
بازيكنان 

 شكسته نشد 
 خطير قول

داد

شيوا نوروزي
  گزارش

طي روزهاي گذش�ته اهال�ي ورزش ني�ز همچون 
ديگر اقشار جامعه، سوگوار امام حسين)ع( بودند 
و در كنار مردم مش�غول ع�زاداري. ورزش�كاران 
زيادي را مي شد اين روزها در حال خدمت رساني به 
هيئت هاي عزاداري و مردم ديد. قهرماناني كه روزي 
بر سكوهاي قهرماني ايس�تاده بودند، بي تفاوت به 
جايگاهي كه در ورزش داشتند هر كدام به شكلي در 
حال عزاداري بودند. يكي با نوحه خواني،  ديگري با 
سينه زني، يكي با زنجيرزني و آن ديگری با پذيرايي 
از سينه زنان و سوگواران حسيني. حضور قهرمانان و 
پيشكسوتان ورزشي در هيئت هاي عزاداري در حال 
سوگواري يا خدمت رساني به عزاداران صحنه هاي 
زيبايي را به تصوير كشيد كه نشان از مردمی بودن 

آنها داشت و ارادتي كه به سالار شهدا داشتند.

 حضور پررنگ ورزشي ها 
در عزاي حسيني

قاب


